

Управління культури та охорони культурної спадщини
Черкаської облдержадміністрації

Комунальний заклад «Обласна універсальна
наукова бібліотека імені Тараса Шевченка»
Черкаської обласної ради

Заклади культури Черкаської області на сторінках місцевої преси

(інформаційний список статей)

I квартал 2026 року

Черкаси 2026

УДК 016:[008:061(477.46):070
З 18

Укладачка

Л. К Кравченко

Редакторка

О. І. Дяглюк

Заклади культури Черкаської області на сторінках місцевої преси. Вип. 1: інформ. список / Упр. культури та охорони культур. спадщини Черкас. облдержадмін., Комун. закл. «Обл. універс. наук. б-ка ім. Тараса Шевченка» Черкас. облради ; [уклад. Л. К. Кравченко]. – Черкаси : ОУНБ ім. Тараса Шевченка, 2026. – С. 9.

Бібліографічний список містить інформацію з обласних та місцевих періодичних видань. Він відображає панораму культурного життя області, висвітлює питання регіональної культурної політики, важливі проблеми культури сьогодення, впровадження інноваційних форм роботи в закладах культури та інше. Матеріал цього випуску систематизований за розділами «Бібліотеки територіальних громад», «Музейна Черкащина», «Культурно-мистецьке життя громад».

Видання розраховане на керівників відділів культури, спеціалістів галузі.

УДК 016:[008:061(477.46):070

Бібліотеки територіальних громад

1. Відзначили лауреатів Симоненківської премії // Черкас. край. – 2026. – 14 січ. (№ 30). – С. 2.

Літературний Симоненківський вечір у Черкаській обласній універсальній науковій бібліотеці імені Тараса Шевченка. Натхненно звучали вірші та пісні на слова поета. Почесною літературною премією імені Василя Симоненка урочисто відзначили цьогорічних лауреатів.

Див. № 16.

2. Горобець, В. Творчі здобутки року: хто став лауреатом премії ім. Івана Дробного / Вікторія Горобець // Златокрай. – 2026. – 22 січ. (№ 4). – С.4.

Урочисте присвоєння премії імені Івана Дробного в Золотоніській публічній бібліотеці.

3. Дарунок бібліотеці – внесок у духовний розвиток // Родина і світ. – 2026. – 1 січ. (№ 1). – С. 5.

Бібліотеки Чорнобаївщини отримали в дарунок підбірку цінних краєзнавчих видань від П. Г. Душейка – почесного голови Асоціації «Незалежне об'єднання сільськогосподарських підприємств Чорнобаївського району».

4. Добринська, В. На хвилях «Мелодії кохання» / Валентина Добринська // Трибуна хлібороба. – 2026. – 8 січ. (№ 2). – С. 4.

Зустріч-вогник у Христинівській центральній бібліотеці: свої вірші представила поетеса-аматор, педагог Надія Швайко (псевдонім Надія Тополя).

5. [Засідання літературно-музичного об'єднання «Світлиця»] // Родина і світ. – 2026. – 26 берез. (№ 13). – С. 8.

Творча зустріч «Сила живого рядка» до Всесвітнього дня поезії в Чорнобаївській публічній бібліотеці об'єднала митців Чорнобаївської та Іркліївської громад.

6. Із серця виткана любов до України // Шевченків край. – 2026. – 10 квіт. (№ 15). – С. 4.

Творча зустріч із відомою поетесою, лауреаткою багатьох літературних премій Людмилою Солончук у Звенигородській публічній бібліотеці імені Ю. С. Кримського.

7. Калиновська, Т. Вшанували таланти Феофана Білецького / Тетяна Калиновська // Черкас. край. – 2026. – 1 січ. (№ 1). – С. 4.

Із нагоди 75-річчя від дня народження журналіста, письменника, краєзнавця Феофана Білецького (1950–2024) у книгозбірнях області відбулися заходи із вшанування його пам'яті: літературно-краєзнавчі вечори в Черкаській обласній універсальній науковій бібліотеці імені Тараса Шевченка, міській бібліотеці імені Лесі Українки (цікавими спогадами про творчість Ф. Білецького ділилася дружина – журналістка Раїса Білецька). Пам'ять талановитого земляка вшанували також в Буцькій та Звенигородській публічних бібліотеках.

8. Камінська, М. У Звенигородці з'явився журнал, присвячений відомому землякові / Марина Камінська // Новий Дзвін. – 2026. – 4 лют. (№ 5). – С. 6.

Звенигородська публічна бібліотека отримала в дарунок від місцевого краєзнавчого музею журнал «Ту любов, що лишив, як останній Землі Заповіт», присвячений пам'яті журналіста, краєзнавця і науковця С. С. Лячинського.

9. Кошова, І. Володимир Поліщук презентував «Літературну енциклопедію Черкащини» / Інна Кошова // Родина і світ – 2026. – 19 лют. (№ 8). – С. 5.

У Черкаській обласній універсальній науковій бібліотеці імені Тараса Шевченка відбулася презентація «Літературної енциклопедії Черкащини» професора Черкаського національного університету імені Богдана Хмельницького В. Т. Поліщука. Модераторкою зустрічі виступила письменниця Валентина Коваленко.

Див. № 17.

10. Нечипоренко, О. Творча зустріч у міській бібліотеці / Олена Нечипоренко // Сміла. – 2026. – 21 січ. (№ 3). – С. 4.

Презентація книги О. Вівчарика «Подорож у минуле» в центральній міській бібліотеці ім. Олени Журливої.

11. Патріотичний голос землячки // Драбівщина. – 2026. – 13 берез. (№ 10). – С. 4.

Презентація першої поетичної збірки Ірини Головки «Триголосся» у Шрамківській публічній бібліотеці.

12. Перець, С. Гомоніли музи Корсуня / Світлана Перець // Надросся. – 2026. – 26 берез. (№ 13). – С. 5.

Поетична зустріч «Мереживо слів» у Корсунь-Шевченківській публічній бібліотеці.

13. Перець, С. Майстриня, яка оживляє традиції / Світлана Перець // Надросся. – 2026. – 8 січ. (№ 2). – С. 3.

Виставка виробів корсунських рукодільниць творчої студії «Макоша» (керівник Т. М. Онопрієнко).

14. Поетичне слово Монастирищини // Зоря. – 2025. – 26 берез. (№ 12). – С. 5.

Чергове засідання літературного клубу «За покликом душі» в Монастирищенській публічній бібліотеці.

15. Савченко, Н. У пам'яті громади та в серцях людей / Н. Савченко // Родина і світ. – 2026. – 22 січ. (№ 4). – С. 5.

Зустріч ветеранської організації «Журавка» в Малоканівецькій сільській бібліотеці на Чорнобаївщині присвятили споминам про односельчанку, активну учасницю громадського життя, майстриню О. Г. Січкара.

16. Симоненківську літературну премію [Всеукраїнську літературну премію ім. Василя Симоненка] **вручили у Черкасах: серед лауреатів – 18-річний поет** [Електронний ресурс] // Укр. літ. газ. : [інтернет-версія]. – 2026. – 10 січ. – Режим доступу : <https://litgazeta.com.ua/news/symonenkivsku->

[literaturnu-premiiu-vruchyly-u-cherkasakh-sered-laureativ-18-richnyj-poet/](#) (дата звернення: 20.02.15.2025). – Назва з екрана.

Див. № 1.

17. Соколовська, Л. Історія літературного життя Черкащини – як детектив /Лариса Соколовська // Черкас. край. – 2026. – 18 лют. (№ 8). – С. 4.

Професор, літературознавець, очільник обласної спілки письменників Володимир Трохимович Поліщук презентував унікальне тритомне видання «Літературна енциклопедія Черкащини» в Черкаській обласній універсальній науковій бібліотеці імені Тараса Шевченка.

Див. № 9.

18. У бібліотеках громади відбулися заходи до 155-річчя від дня народження Лесі Українки // Дробівщина. – 2026. – 13 берез. (№ 10). – С. 2.

19. У Лисянці збиралися читці поезії Тараса Шевченка та Василя Симоненка : [поетич. конкурс «Ми – з України» у Лисян. публіч. б-ці] // Понад Тікичем. – 2026. – 28 лют. (№ 9). – С. 4.

20. «Українська об'єднує» // Сміла. – 2026. – 11 берез. (№ 10). – С. 4.

У Смілянській центральній міській бібліотеці імені Олени Журливої в рамках творчого проєкту відбулося нагородження переможців літературно-мистецького конкурсу.

Музейна Черкащина

21. Григоренко, Т. Подорож у минуле: у черкаському музеї представили виставку ляльок-мотанок в автентичному одязі регіону // Сміла. – 2026. – 14 січ. (№ 2). – С. 8.

Надзвичайно цікава виставка «Відроджені з ретро-світлин» діє в обласному краєзнавчому музеї. Свою ляльку представила, також смілянська майстриня С. Клименко. Організаторка виставки та керівниця проєкту – Тетяна Григоренко.

22. Кугно, І. Чотири роки пошуку. А скільки попереду...? / Іван Кугно // Дніпрова зірка. – 2026. – 5 берез.(№ 10). – С. 2.

Виставка «Захисники Канівщини: історія і сьогодення» у Канівському музеї народного-декоративного мистецтва.

23. Марченко, Б. У Лисянці пропонується відкрити музей поеми «Гайдамаки» Т. Г. Шевченка / Борис Марченко // Понад Тікичем. – 2026. – 21 берез. (№ 12). – С. 3.

24. Мить краси, відтворена у вірші // Шевченків край. – 2026. – 9 січ.(№2). – С. 4.

Презентація поетичної збірки «Вічності крила» Ольги Малько в Моринському музейному комплексі Національного заповідника «Батьківщина Тараса Шевченка».

25. Нестеренко, А. У Тальному майстриня з багаторічним досвідом навчала писанкарству / Аріана Нестеренко // Новий Дзвін. – 2026. – 1 квіт. (№ 13). – С. 2.

Майстер-клас у музеї історії Тального провела знана майстриня Олена Красиївська.

26. Соколовська, Л. На традиційному вишитому рушнику розвивається три світи / Лариса Соколовська // Черкас. край. – 2026. – 14 січ. (№ 3). – С. 5.

Про Музей українського рушника, що в Черкаському національному університеті імені Богдана Хмельницького, розповідає Наталія Ярмоленко. Нині в експозиції переважають вироби Середнього Подніпров'я.

27. Хаврусь, А. Майстер-клас у Нечуєвій оселі / Андрій Хаврусь // Надросся. – 2026. – 5 берез. (№ 10). – С. 3.

Майстер-клас із петриківського розпису в літературно-меморіальному музеї І. С. Нечуя-Левицького провела стеблівська майстриня Тетяна Коломієць.

Культурно-мистецьке життя громад

28. Вручено щорічну мистецьку премію імені Бориса Романицького // Світлий шлях. – 2026. – 9 квіт. (№ 15). – С. 2.

Урочистості в Чорнобайвському будинку культури. Відзначені кращі аматорські театральні колективи та актори. Найвищу відзнаку (грошовий сертифікат та диплом лауреата) отримав аматорський драматичний колектив «Спадщина» Малобурімського СБК (керівник Любов Кононенко).

29. Герасімчук, Ж. У Мельниках пошанували Володимира Артеменка / Жанна Герасімчук // Родина і світ. – 2026. – 19 берез. (№ 12). – С. 5.

У Мельниківському СБК відзначили 90-ту річницю від дня народження видатного земляка, заслуженого діяча мистецтв України, актора й кінорежисера документального кіно Володимира Артеменка (1936–2008).

30. Головецька, Н. Тальнівщина танцює: як «Дивоцвіт» підкорив сцену у Звенигородці / Наталія Головецька // Новий Двін. – 2026. – 25 берез. (№ 12). – С. 10.

Зеленьківський танцювальний колектив успішно виступив на обласному фестивалі-конкурсі, присвяченому 131-й річниці від дня народження «батька українського танцю», нашого земляка Василя Авраменка.

31. Горобець, В. Різдвяне світло дитячих сердець для захисників / Вікторія Горобець // Златокрай. – 2026. – 1 січ. (№1). – С. 1

Благодійний концерт учнів Золотоніської школи мистецтв імені Сергія Баишана.

32. Горобець, В. Поки живе пам'ять, звучить молитва і лунає українська пісня – живе й Україна / Вікторія Горобець // Златокрай. – 2026. – 26 лют. (№9). – С. 1, 2.

У Золотоноші вшанували героїв Небесної Сотні. А в міському Будинку культури відбувся пізнавальний благодійний концерт «Українські символи. Хочу знати більше».

33. До дня народження нашого видатного земляка. Всеукраїнська літературна премія ім. Агатангела Кримського вже вдруге отримала

лауреатів-переможців : [м. Звенигородка] // Шевченків край. – 2026. – 20 лют. (№ 8). – С. 4.

34. Єднаймося, люба родино // Колос. – 2026. – 5 лют. (№ 6). – С. 2.

Благодійний величний звітний концерт художніх колективів Тальнівщини.

35. «Жінка-українка, мати-берегиня» // Колос. – 2026. – 5 берез. (№ 10). – С. 1.

Захід, присвячений Дню української жінки, відбувся в Тальнівському центрі культурних послуг.

36. Закljučний етап культурно-мистецької акції відбувся у Монастирищі // Зоря. – 2026. – 26 берез. (№12). – С. 5.

Творчі колективи Халаїдівського та Лукашівського старостинських округів виступили на концерті «І пісню, і словом наближаєм Перемогу».

37. «І на оновленій землі врага не буде...» // Шевченків край. – 2026. – 20 берез. (№ 12). – С. 1.

Урочистості з нагоди 212-ї річниці від дня народження Тараса Григоровича Шевченка на Звенигородщині. У Моринці, Шевченкове (Національний заповідник «Батьківщина Тараса Шевченка») завітала делегація Казахстану, яку очолив Повноважний Посол Республіки Казахстан в Україні Толежан Барлибаєв.

Див. № 52.

38. Клименко, Л. Пісню і словом – до Перемоги: благодійна акція об'єднала громаду / Лілія Клименко // Зоря. – 2026. – 12 берез. (№ 10). – С. 5.

У Монастирищенському міському будинку культури продовжили культурно-мистецьку акцію на підтримку ЗСУ.

39. Кожен виступ – молитва за тих, хто боронить Україну // Родина і світ. – 2026. – 22 січ. (№ 4). – С. 5.

Розповідь про аматорський вокальний колектив «Франківчанка» сільського будинку культури Франківки, що на Чорнобаївщині.

40. Культурне партнерство, що об'єднує громади / Шевченків край. – 2026. – 2 січ. (№ 1). – С. 1.

Звенигородська та Городоцька громада (Львівська область) підписали угоду про співпрацю у сфері культури.

41. Луньова, Віолетта. Українська композиторка Євгенія Марчук стала лауреаткою премії імені Віктора Косенка [Електронний ресурс] / Віолетта Луньова // Культура сьогодні : [портал]. – 2025. – 9 груд. – Режим доступу: <https://ktoday.com.ua/67926/ukrayinska-kompozytorka-yevgeniya-marchuk-stala-laureatkoyu-premiyi-imeni-viktora-kosenka/> (дата звернення: 18.03.2026). – Назва з екрана.

42. Луняка, Л., Сухонос, С. «Писанка – 2026» / Людмила Луняка, Світлана Сухонос // Колос. – 2026. – 9 квітня (№ 15). – С. 3.

Фестиваль, започаткований Мокрокалигирською ТГ у співпраці з обласним центром народної творчості та культурно-освітньої роботи, зібрав учасників не тільки з Черкащини. Тальнівські майстрині, народний

аматорський фольклорний колектив «Оріяни» стали активними учасниками цього дійства.

43. Маланка-фест об'єднав покоління // Шевченків край. – 2026. – 9 січ. (№2). – С. 1.

Благодійний захід, організований Звенигородським ЦКіД за сприяння відділу культури, молоді, спорту і туризму Звенигородської міської ради на підтримку ЗСУ. Кращі художні колективи, вихованці мистецьких шкіл захоплено дарували глядачам своє мистецтво.

44. Мистецький імпульс доброчинності // Надросся. – 2026. – 12 берез. (№ 11). – С. 3.

«Весна, що наближає перемогу» – благодійний мистецький захід у Корсунь-Шевченківському будинку культури.

45. Натхненно творчі несемо надбання // Родина і світ. – 2026. – 5 берез. (№ 10). – С. 4.

На сцені Чорнобаївського СБК відбувся відбірковий тур огляду-конкурсу самодіяльних драматичних колективів Чорнобаївської громади.

46. Нестеренко, А. Звітний концерт аматорських колективів Тальнівщини: мистецтво для Перемоги / Аріана Нестеренко // Новий Дзвін. – 2026. – 4 лют. (№ 5). – С. 5.

47. Палац знову чекає на гостей // Колос. – 2026. – 26 берез. (№ 13). – С. 1.

Тальнівський палацово-парковий комплекс Шувалових знову чекає на відвідувачів: розпочався новий туристичний сезон.

48. Поезія, яку проживають серцем // Зоря. – 2026. – 26 берез. (№ 12). – С. 8.

Вечір, присвячений творчості поетеси Галини Мурзак у Монастирищенському центрі культури та дозвілля.

49. Пустовіт, І. Про театр одного села / Іван Пустовіт // Надросся. – 2026. – 2 квіт. (№ 14). – С. 5.

Історія аматорського театру в селі Таращі Селищенської сільської громади Звенигородського району. Березинею місцевого клубу та театру була Катерина Васильченко.

50. У Шрамківці відбулося вручення Всеукраїнської літературної премії імені Михайла Масла // Драбівщина. – 2026. – 20 берез. (№ 11). – С. 1.

51. Черкаська філармонія носитиме ім'я Олександра Кошиця // Сміла. – 2026. – 18 берез. (№ 11). – С. 8.

52. Читали Шевченка // Черкас. край. – 2026. – 11 берез. (№11). – С. 1.

На Черкащині відзначили 212-ту річницю від дня народження Тараса Шевченка. Урочистості в Каневі, Національному заповіднику «Батьківщина Тараса Шевченка» на Звенигородщині, які відвідали почесні гості – делегації з Києва, Казахстану. У музеї Тараса Шевченка в Каневі представили Шевченкіану відомих художників І. Марчука та В. Лопати, роботи черкаських митців – на виставці в музеї «Кобзаря». Поезії Т. Шевченка читали перед «відкритим мікрофоном» в Умані.

Див. № 37.

Бібліографічне видання

Заклади культури Черкаської області на сторінках місцевої преси

Інформаційний список

І квартал 2026 року

<i>Укладачка</i>	<i>Л. К. Кравченко</i>
<i>Відповідальна за випуск</i>	<i>В. М. Величко</i>
<i>Редакторка</i>	<i>О. І. Дяглюк</i>
Комп'ютерне опрацювання	<i>Л. К. Кравченко</i>

Формат 60x84/16

Комунальний заклад «Обласна універсальна наукова бібліотека
імені Тараса Шевченка» Черкаської обласної ради

18001, м. Черкаси, вул. Байди Вишневецького, 8.

Підписано до 18.05.2026. Тир. 10. Ксерокс ОУНБ імені Тараса Шевченка